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TARSUS TİCARET BORSASI 



 

 

Tarsus Ticaret Borsası olağan haftalık 
yönetim kurulu toplantısı gerçekleşti. 

 

Tarsus Ticaret Borsası olağan haftalık 

yönetim kurulu toplantısı gerçekleşti. 

Toplantıda Tarımda Yeni Destekleme 

Modeli ile yaş meyve ve sebze ihracatı 

konuları istişare edildi. 

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke, 

başkan Yardımcısı Kemal Süheyl Batmaz, 

yönetim Kurulu üyeleri Yücel Gürbüz, 

Ayhan Bayram ve İlhan Titiz’in istişarede 

bulunduğu Tarımda Yeni Destekleme 

Modeli ile yaş meyve ve sebze ihracatı 

konuları toplantının ana gündemini 

oluşturdu. 

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke 

toplantı sonunda yönetim kurulu üyeleri ile 

gerçekleştirdiği istişarede Tarımda Yeni 

Destekleme Modeli ile ilgili acil cevap 

bekleyen konulara değindi. 

Yönetim Kurulu Başkanı Teke; “Çiftçiler 

genel anlamda desteklerin ekimden önce 

açıklanmasından memnun. Yeni modelle 

ilgili çok fazla soru geliyor. Çiftçilerimizin 

önemli endişeleri de var ve haklılar. 

Bizlerde bu endişelere çözüm arayışında 

olduğumuzu her zaman dile getiriyoruz. 

Bunlardan birkaçını sıralamak istiyorum. 

Çiftçimizin en önemli endişelerinden biri 

desteklerin alan bazlı olması nedeniyle 

kiralanan arazilerde desteklerin tapu sahibi 

tarafından alınacak mı sorusu var. Fark 

ödemesi desteğinin mutlaka ekimden önce 

açıklanmasını istiyorlar. Hayvancılık 

konusunda ise çiftçi daha umutsuz. Artan 

maliyetler, sütte yaşanan fiyat krizi, karkas 

et fiyatlarındaki gerileme nedeniyle 

şikayetlerini dile getiren çiftçiler bu 

şartlarda hayvancılığı 

sürdüremeyeceklerini ifade ediyorlar. 

Biz çiftçimizin bu endişelerinin bir an önce 

giderilmesi için çalışmalarımıza, lobi 

faaliyetlerimize hız kesmeden devam 

etmeliyiz “dedi. 

YAŞ MEYVE VE SEBZE ÜRETİM VE 

İHRACATINDA BÖLGEMİZİN PAYI BÜYÜK 

İklimsel değişiklikleri her yönüyle 

hissediyoruz diyen Başkan Yardımcısı 



 

 

Kemal Süheyl Batmaz,”Ülkemizin önde 

gelen meyve ve sebze üreticisi olan Mersin, 

Adana, Antalya, Hatay ve Muğla illerinde 

hissedilen iklimsel değişiklikler meyve ve 

sebze üretimini olumsuz etkiledi. 

Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) verilerine 

göre, Türkiye'nin meyve üretiminin yüzde 

43'ünü, sebze üretiminin ise yüzde 30'unu 

gerçekleştiren bu beş İl’de, ülkemizin yaş 

meyve ihracatının yüzde 51'i ve yaş sebze 

ihracatının yüzde 70'i yapılmaktadır. 

Üretim ve ihracattaki bu değerlere başka 

bir açıdan baktığımızda ise bölge olarak, 

Tarsus’un % 40 lık payı ile İlimiz yüzde 

13’lük bir pay ile Türkiye meyve üretiminde 

1. sırada yer almaktadır. Diğer yandan, 

yüzde 7’lik oran ile sebze üretiminde 3. 

sıradadır. İhracatta ise yüzde 27’lik pay ile 

ülkemizin yaş meyve ve sebze ihracatında 

da ilk sırada bulunmaktayız. Bu gelişmeler 

doğrultusunda, yaş meyve ve sebze 

sektöründe önümüzdeki yıllara yönelik bir 

yol haritası için geç kalmamalıyız.” Dedi. 

BORSA BAŞKANI TEKE’DEN, NİĞDE TİCARET 
BORSASI’NA ZİYARET 

 

Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke, hafta sonu mesaisini Niğde ve 

Çakırı Ticaret Borsalarını ziyaret ederek geçirdi. Başkan Teke, ilk ziyaretini Niğde Ticaret 

Borsası’na yaptı. 

iğde Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Zafer Uyanık ve Meclis Başkanı Haluk 

Çakmak ile görüşen Başkan Mustafa Teke, ziyaret sırasında iki şehrin birbirine olan 

yakınlığından, ticaretinden ve ekonomisinden bahsetti. 

Ziyaret sırasında hem Niğde’ni hem de Tarsus’un su sorunuyla karşı karşıya kalabileceğini ifade 

eden Teke, “Tarsus, su zengini bir ilçe olarak görünse de son yıllarda hissedilen iklim 

değişiklikleri nedeniyle kuraklıkları ve sonuçlarını yakından hissediyor. Su artık değerliliği ve 

zorunluluğu ifade etmektedir. Korunması gereken noktadadır. Artık suyu nasıl verimli 

kullanabiliriz? Bunlar üzerinde çalışmalar yapmalıyız. Suyu korumaya çalışırken mevcut toprağı 

N 



 

 

da koruma adına bir şeyler yapmamız lazım. Bununla ilgili olarak Tarsus Ticaret Borsası olarak 

elimizi taşın altına koyduk” dedi. 

Konukseverliklerinden dolayı Niğde Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Zafer Uyanık ve 

Meclis Başkanı Haluk Çakmak’a teşekkür eden Başkan Teke, kendilerini de Tarsus Ticaret 

Borsasın da ağırlamaktan memnuniyet duyacaklarını sözlerine ekledi. 

Niğde Ticaret Borsası Başkanı Zafer Uyanık, ziyaretten duyduğu memnuniyeti ifade ederek, 

Borsa’nın tarihi, kentin yapısı, Borsa’ya ait kotasyon maddeleri ve çalışmaları hakkında bilgi 

verirken, Meclis Başkanı Haluk Çakmak ise Niğde’nin sosyo kültürel yapısı, ekonomisi ve başlıca 

sektörleri hakkında açıklamalarda bulundu. 

TARSUS BORSADAN ÇANKIRI TİCARET 

BORSASI’NA ZİYARET 

 

Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke, Niğde programı sonrasında ise 

Çankırı Ticaret Borsası’nı ziyaret ettiler. Çankırı Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Erdal 

Aslan ve Başkan Yardımcısı Mustafa Berç Topal ile görüşmelerde bulunan Başkanı Teke. 

Ziyareti sırasında iki Borsa ile iki kentin durumunu istişare ettiler. Misafirperverliklerinden 

ötürü Çankırı Ticaret Borsası Başkanı Aslan ve Başkan Yardımcısı Topal’a teşekkür eden Borsa 

Başkanı Teke “Buraya gelirken Çankırı’nın gelişmekte olduğunu 

Yapılan yollar ve yeni binalarla fark ettim. Bugün bizler Tarsus Ticaret Borsası’nın hizmet 

kalitesini artırmak yakın ve çevre Borsaları tanımak amacıyla ziyaretler gerçekleştiriyoruz” 

ifadesini kullandı. 



 

 

Çankırı Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Erdal Aslan ise, ziyaretten dolayı büyük bir 

mutluluk duyduğunu belirterek “Ben öncelikle sizleri Borsamızda ağırlamaktan çok mutlu 

olduğumuzu belirtmek isterim. Çankırı ve bölgenin kalkınması için ekibimle birlikte güzel işlere 

imza attık. Atmaya devam edeceğiz” ifadesine yer verdi. 

BAŞKAN MUSTAFA TEKE’DEN, ‘YERLİ OL, 

YERLİ ÜRET’ MESAJI 

Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke, bölgelerarası gelişmişlik farkının 

azaltılmasına yönelik yürürlükteki teşvik sisteminin, Borsa tarafından yıllarca her platformda 

dile getirildiği söyledi. 

Tarsus Ticaret Borsası’nın olağan haftalık Yönetim Kurulu toplantısı Borsa Başkanı Teke 

başkanlığında gerçekleştirildi. 

Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Kemal Süheyl Batmaz, Yönetim Kurulu Üyeleri Yücel Gürbüz, 

Ayhan Bayram ve İlhan Titiz’in de istişarelerde bulunduğu toplantıda, bölgesel kalkınmanın ön 

plana çıkarılacağı sistemin koşulları ana gündemi oluşturdu. 

Borsa Başkanı Teke, gündemdeki konularında ele alındığı toplantı sonrasında açıklamalarda 

bulundu. 

 

“Bizim olana, yerli olana, milli olana yönelmeli, onu hem üretmeli hem de onu tüketmeliyiz” 

diyen Başkan Teke, “Bölgelerarası gelişmişlik farkının azaltılmasına yönelik yürürlükteki teşvik 

sistemi, Borsamızca yıllarca her platformda dile getirilmiş. Bizde bugün bu konuyu istişare 

ettik. Bölgelerarası gelişmişlik farkının azaltılmasına dayanan fakat bugüne kadar istenilen 

sonucun alınamadığı teşvik sisteminde köklü değişikliğe ihtiyacı var” dedi. 

Yatırımlarda, Devlet Yardımları Hakkında Kararda değişiklik yapılmasına da acilen ihtiyaç 

olduğunun altını çizen Teke “Tarsus OSB’si, Agropak A.Ş., Havaalanı ile yatırımcıların odak 



 

 

noktası haline geldi. Bizlerin bu müteşebbislerin yatırımlarını daha hızlı bir şekilde ekonomiye 

katma değer sağlamalarına yönelik teşvik sisteminde acil dönüşüme ve değişime Tarsus için 

ihtiyaç duyuyoruz. Halen sosyo ekonomik gelişmişlik endeksi sıralamasına göre göre 6 

bölgeden oluşan teşvik sistemi modelinde, şu andaki yatırımlara; KDV istisnası, Gümrük Vergisi 

Muafiyeti, Vergi İndirimi, Sigorta Primi İşveren Hissesi Desteği, Sigorta Primi İşçi Hissesi 

Desteği, Faiz veya kâr Payı Desteği, Yatırım Yeri Tahsisi ve KDV İadesi olmak üzere toplam 9 

destek unsuru veriliyor. Bu unsurların içeriği ile yerli üretime ve yerli üretilmiş ürünü 

kullanarak yatırım yapanlara hibe desteğinin arttırılacağı bir sistemin bölgesel kalkınmaya 

daha çok hız vereceği kanısındayız. Kısacası yerli ol yerli üret” ifadesini kullandı. 

BORSA YÜKSEK İSTİŞARE KURULU’NUN ‘2024 YILI 

TOPLANTISI’ YAPILDI 
 

YÜKSEK İSTİŞARE KURULU’NUN ‘2024 YILI TOPLANTISI’ YAPILDI 

Tarsus Ticaret Borsası, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği'nin öncülüğünde, 5174 sayılı Odalar 

ve Borsalar Kanunu'nun 84. maddesi gereğince tüm il ve ilçelerde kurulan Yüksek İstişare 

Kurulu (YİK) 2024 yılı toplantısını gerçekleştirdi. 

Borsa Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke başkanlığında yapılan toplantıya, Tarsus 

ekonomisini temsil eden iş insanları YİK Kurul Üyeleri ile Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 

Başkan Yardımcısı Kemal Süheyl Batmaz, Yönetim Kurulu Üyeleri Yücel Gürbüz ve İlhan Titiz 

katıldı. 

Tarsus ekonomisini temsil eden iş insanlarının bir araya geldiği Yüksek İstişare Kurulu’nun bu 

yılki toplantısında, kentimizi ilgilendiren konuları ele aldı. 

Borsa Başkanı Mustafa Teke toplantıda,Yüksek İstişare Kurulu'nun önceki dönem çalışmaları 

hakkında bilgilendirmede bulunarak bir önceki toplantıda görüşülen konuların takibi hakkında 

bilgi verdi. 

Bölgemiz ve Tarsus için çözülmesi gereken birçok problem olduğunu belirten Başkan Teke, 

“Yüksek İstişare Kurulumuzun 2024 yılı toplantısına hoş geldiniz. 2024-2025 yıllarını kapsayan 

faaliyet planlarımızın ortak fikir ile oluşmasının daha faydalı olacağı inancımız ile bugün 

toplanmış bulunuyoruz. Bölgemiz ve Tarsus için öncelikli problemlerin çözümü konusunda 

değerli kurul üyelerimizin de görüşleri bizler için çok değerli. Aslında görüşülmesi gereken çok 

fazla konu olduğunu biliyoruz ancak 

öncelikli olarak bir an önce somut 

adımlar atılması gereken konularımızı 

ana başlıklar halinde tespit ederek 

sizlerin de görüşleri ile çözüm noktasında 

önümüzdeki dönemlerde bu konuları 

sonuçlandırmış olmak istiyoruz” ifadesini 

kullandı. 



 

 

ÜYE ZİYARETLERİ; “ İHRACAT BU 

ÜLKENİN EN ÖNEMLİ EKONOMİK 

SİLAHIDIR.” 

Üye Ziyaretleri; “ İhracat bu ülkenin en önemli ekonomik silahıdır.” 

Borsa üyelerine gerçekleştirilen ziyaretler kapsamında Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa TEKE, 

Tarsus Hal’i esnaflarından İsmail CANASLAN, Fedayi KURT ve Efe Can KURT’u ziyaret etti. 

 

Gerçekleştirilen ziyarette, memnuniyetlerini ifade eden firma sahipleri Borsanın üyeleri ile 

olan iletişimde gösterdiği nezaketi takdir ettiklerini belirtirken “İhracatın” bu ülkenin en 

önemli ekonomik silahı olduğunu, ancak iç piyasadaki şartlarında zorlaştığını belirttiler. 

İsmail CANASLAN, “Fedayi Kurt arkadaşımla yeni sezona hazırlık yapıyoruz. Ağırlıklı iç piyasa 

çalışıyoruz. Üreticimiz üretmeye devam ediyor. Bizde üretimlerini en iyi şekilde üreticimizin 

lehine değerlendirmeye çalışıyoruz. Dedi. 

Fadayi Kurt ise “ Çeyrek asırdan fazladır hal camiası olarak üreticimizi desteklemeye devam 

ediyoruz. Oğlum Efe Can KURT ile de bir yandan değişen rekabetçi ortamda pazar çeşitliliğimizi 

artırmaya yönelik gayretimiz devam ediyor.” Dedi 

İhracatın Türkiyenin en önemli ekonomik silahı olduğunu belirten Yönetim Kurulu Başkanı 

Mustafa TEKE, “İhracat bu ülkenin en önemli ekonomik silahıdır.Tarımsal ürünler ise bu silahın 

önemli mühimmatı arasında önde gelenlerdendir.Biz Borsa olarak Dış Ticaret Ofisimiz ile 

sizlere ve özellikle hedef kitlemiz 2. Nsil ihracatçılarımıza destek veriyor ve vermeye de hazırız“ 

dedi. 



 

 

ÜYE ZİYARETLERİ; “ İÇ VE DIŞ PİYASA DA 
ŞARTLAR ÇOK AĞIRLAŞTI.” 

 

Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa TEKE, Borsa üyelerine gerçekleştirilen 

ziyaretler kapsamında Borsa üyesi Kubilay HIDIROĞLU ile narenciye,yaş meyve sebze 

sektörünün sorunlarını istişare ettiler.  

Ziyaretten duyduğu memnuniyeti ifade eden Kubilay Hıdıroğlu, iklim değişikliğinin yaş meyve 

ve sebze sektörünü tehdit ettiğini vurgulayan Kubilay HIDIROĞLU, küresel ısınmanın bugüne 

kıyasla çok daha olumsuz etkiler yaratacağına dikkat çekti. 

Kubilay HIDIROĞLU, Bu yıl narenciye,yaş meyve sebze üretiminde beklenilen verim alınamadı. 

Hem iklimsel şartlarının olumsuz etkileri hem de artan girdi maliyetleri, üreticilerimizi zora 

soktu. Çiftçilerimiz 

emeklerinin karşılığını 

alamıyor. Zaten zorlu 

şartlarda üretim yapan 

üreticilerimiz, bu düşük 

verimle beraber ciddi 

ekonomik sıkıntılarla 

karşı karşıya kaldı. 

Üretimdeki verim 

düşüklüğü sadece 

çiftçileri değil, aynı 

zamanda bölgedeki 

ekonomik dengeyi de 

olumsuz etkiliyor. 

Ürünlerin satış fiyatları üreticilerin beklentilerinin çok altında kalırken, maliyetler ise hızla 

artmaya devam ediyor. Bu şartlarda iç ve dış piyasa da çalışma koşullarımız da ağırlaştı.” Dedi. 

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa TEKE, “Narenciye,yaş meyve sebze üretimi Türkiye için 

stratejik öneme sahip bir sektör. Bu sektörün ayakta kalması, ülke ekonomisi için de büyük 

önem taşıyor. Üreticilerimizin desteklenmesi, yalnızca onların değil, tüm tarımsal değer 

zincirinin korunması anlamına gelir. Çiftçilerimizin emeğinin boşa gitmemesi için gerekli 

adımların atılmasını takip ediyoruz. Üreticilerimizin bu zor günlerinde yanlarında olmak, 

onların ekonomik açıdan sürdürülebilir bir üretim yapabilmelerini sağlamak zorundayız.” Dedi. 

 

 

 



 

 

ÜYE ZİYARETLERİ; “İHRACATÇIMIZA 
SAHİP ÇIKILMALI” 

 

Üye Ziyaretleri; “İhracatçımıza Sahip Çıkılmalı” 

Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa TEKE, Borsa üyelerine gerçekleştirilen 

ziyaretler kapsamında Tarsus Hal’i Borsa üyesi Fedayi KAHRAMAN ile yaş meyve sebze ihracatı 

ile sektörün yaşadığı sorunlar hakkında istişarede bulunuldu. 

Ziyaretten duyduğu memnuniyeti ifade eden Fedayi Kahraman , Yaş meyve sebze ihracatında 

Türkiye'nin en büyük pazarının halen Rusya olduğunu, Avrupa ülkelerine ise ihracatta halen 

zorluklar yaşadıklarını belirtti.  

 

Kahraman şu sözleri kaydetti; “Türk malı imajının korunması ve ihracatçılarımızın varış 

ülkesinde sorun yaşamalarının ve ürünlerimizin geri gönderilmesinin önlenmesi amacıyla uzun 

süre beklediğimiz sınır kapılarındaki sürelerin azaltılması ve analiz ücretlerinin makul 

seviyelerde olması, ihracatçılarımızın global ekonomide rekabetçi olduğumuz ülkelere göre 

daha iyi desteklenmesinin ve sahip çıkılmasının sürdürülebilir ihracat açısından iyi olacaktır.” 

Dedi. 

Mustafa TEKE, “Öncelikle içinde bulunduğunuz böyle bir ortamda şevkiniz kırılmadan dur, 

durak demeden başarıyla işlerinizi yönetmeniz memnuniyet verici. Bizlerde Borsa olarak TOBB 

ve Bakanlığımız nezrinde sizlerden gelen talepleri bildirmeye devam edeceğiz. Öncelikle 



 

 

ihracatçımızın parasını değer kaybetmeden tahsili için çalışmalarımızı yürütürken, alternatif 

yol güzergahlarını ülke ülke bildirdik. Biz sizlerle çıktığımız yolda beraberiz” dedi. 

 

KARDEŞ BORSA “KOZAN TİCARET 

BORSASINA” ZİYARET 
 

Kardeş Borsa “Kozan Ticaret Borsasına” Ziyaret 

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke, Tarsus Ticaret Borsasının Kardeş Borsası Kozan Ticaret 

Borsası’na ziyarette bulundu. Kozan Ticaret Borsası Meclis Başkanı Süleyman Delibaş’a nezaket 

ziyaretinde bulunan TTB Başkanı Mustafa TEKE, “Kozanın yerel ekonomisi, Tarsus gibi tarıma 

bağlı. Son dönemlerde tarımsal üretime dayalı katma değer yaratan Kozan’ın sınırlarını 

genişletmesi kaçınılmaz.” Dedi. 

Kozan Ticaret Borsası Meclis Başkanı Süleyman Delibaş “ Nazik ziyaretiniz için teşekkür ederim. 

Tarsus ile oldukça fazla ortak 

noktamız, ortak tanıdıklarımız var. Bu 

tür ziyaretler kurumlar arası işbirliği, 

bölgelerimizin ticari gelişimi için büyük 

önem taşıyor.” Dedi. 

Ziyaret kapsamında iki bölgenin ticari 

potansiyeli ve bu potansiyelin nasıl 

daha iyi değerlendirilebileceği 

konularında istişarede bulunuldu. 

 

‘ORTAK PAYDA TARSUS’ KONUSU 

TOPLANTININ ANA GÜNDEMİNİ 

OLUŞTURDU. 

Tarsus Ticaret Borsası olağan haftalık 

yönetim kurulu toplantısı gerçekleşti. 

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke, 

başkan Yardımcısı Kemal Süheyl Batmaz, 

yönetim Kurulu üyeleri Yücel Gürbüz, 

Ayhan Bayram ve İlhan Titiz’in istişarede 

bulunduğu ‘Ortak Payda Tarsus’ konusu 

toplantının ana gündemini oluşturdu. 

Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 

Başkanı Mustafa Teke, Borsa olarak her 

dönem proje üreten bir kurum olmanın 

haklı gururunu yaşadıklarını belirterek, 

önümdeki süreçte de yeni işlere imza atma 

gayreti içerisinde olacaklarını söyledi.  



 

 

 

Tarsus Ticaret Borsası’nın her zaman 

‘İlk’lere imza atan bir kurum olduğunu 

belirten Başkan Teke, “Son olarak Coğrafi 

İşaretli Tarsus Sarıulak Zeytini ve 

Zeytinyağını ‘korumak ve marka değerini 

artırmak’ için Ticaret Borsamız tarafından 

bir web sitesi kuruldu. Kurulan bu siteden 

Coğrafi İşaretli ürünlerimizin satışı 

yapılmaya başlandı. Her ifade etiğim üzere 

başarının sırrı risk almaktan geçer. Borsa 

olarak biz de risk almayı seven bir 

kurumuz” dedi. 

Tarsus’un özellikle Çukurova 

Havalimanı’nın açılması sonrasında 

yatırımcıların dikkatini çeken bir kent 

görünümüne geldiğinden bahseden Başkan 

Yardımcısı Kemal Süheyl Batmaz, “Sadece 

Çukurova Havalimanı olarak 

düşünmeyelim. Tarsus Organize Sanayi 

Bölgesi ve Agropark A.Ş ile bakıldığında 

gerçekten Tarsus bir cazibe merkezi 

durumunda. Borsamız başta olmak üzere 

diğer kurumlar ‘Ortak Payda Tarsus’ 

etrafında birleşirlerse bu kentin ekonomik 

anlamda ayağa kakması daha kolay olur 

diye düşünenlerdenim.” Dedi. 

Türkiye’nin tarımda kendi kendine yeten 

bir ülke konumunda olduğunu hatırlatan 

Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Üyesi İlhan 

Titiz, tarım ürünlerindeki verimliliği 

artırmanın yolunun birlikte istişare 

yapılarak aşılabileceğini belirttiği 

konuşmasında “Yerel de ve genel de 

herkese büyük sorumluluklar düşüyor. Hiç 

kimseyi önemsememek gibi bir düşünce 

içinde olmamalıyız” ifadesini kullandı. 

Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 

Başkanı olduktan sonra gerek yurtdışı 

gerekse yurtiçi ziyaretleri sırasında çok 

büyük tecrübeler edindiğine vurgu yapan 

Mustafa Teke, edindiği bu tecrübeleri sık 

sık gerçekleştirdiği üye ziyaretlerinde de 

paylaşmaktan büyük bir mutluluk 

duyduğunu dile getirdi. 

Tarsus Ticaret Borsası’nın, kurulduğu 

günden bu güne bölgenin ekonomik ve 

sosyal kalkınmasında üzerine düşen 

görevleri yerine getirdiğini belirten Başkan 

Teke “Kurum olarak bizim açımızdan 

önemli olan faaliyetlerimizi aksatmadan 

sürdürmek, hep daha iyiye ulaşmak için 

aralıksız çalışmaktır. Bu kapsamda 

çalışmalarını gerçekleştiren Tarsus Ticaret 

Borsası ekonomik ve teknolojik gelişmeleri 

yakından takip ederek sürekli hizmet 

kalitesini arttırmakla birlikte üyelerinin 

gelişmesine olanak sağlayacak fırsatların 

takipçisi olmuştur ve olmaya da devam 

edecektir” şeklinde sözlerini tamamladı. 

MAHMUT BOZDAĞ VE YUSUF ZİYA 

BOZDAĞ’A ZİYARET 
Üye Ziyaretleri; “Ama ne yazık ki, ne ucuz üretebiliyor, nede ucuz satabiliyoruz.” Borsa 

üyelerine gerçekleştirilen ziyaretler kapsamında Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa TEKE ve 

Yönetim Kurulu Üyesi Yücel Gürbüz Tarsus Hal’i esnaflarından BOZDAĞLAR TARIM SEVKİYAT – 

Mahmut BOZDAĞ ve Yusuf Ziya BOZDAĞ’ ı ziyaret etti. 



 

 

Ziyaretten duyduğu memnuniyeti ifade eden Mahmut BOZDAĞ ve Yusuf Ziya BOZDAĞ 

“Tarımının temel sorunlarından biri üretim planlamasının eksikliği olmakla birlikte bu durum 

en fazla meyve ve sebzede görülmektedir.” dedi. 

Mahmut Bozdağ yıllardır sebze meyve sektörü içinde olduğunu, ancak son iki senedir 

üreteninde tüketeninde zor durumda olduğuna değindi.  

 

Bozdağ, “Tarım sektöründeki birtakım sorunları çözmek üzere planlanan hal yasasının fireleri 

asgariye indiren, ürün fiyatlarındaki artışı engelleyen, işçilik ücretlerini, üretici-tüketici 

memnuniyetini sağlayacak önlemleri kapsamasına önem gösterilmelidir. Biz firma olarak 

üretiyoruz, halde yerimiz var ve ayrıca parakende olarak sebze meyveyi tüketici ile 

buluşturuyoruz. Ama ne yazık ki, ne ucuz üretebiliyor, nede ucuz satabiliyoruz.” İfadelerine yer 

verdi. 

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa TEKE, “Üretime bağlı fiyat dalgalanmalarının azaltılması için 

üretimin kontrol edilebilir ve izlenebilir bir şekilde kayıt altına alınması ve buna göre ülkesel ve 

bölgesel olarak üretim planlamasının yapılması gerekmektedir. Kayıt dışılık hal dışında 

pazarlama kanallarında daha fazla olup denetlemelerin ağırlıklı olarak hallerde yapılması 

haldeki esnaflarımıza motivasyon kaybına ayrıca neden olmaktadır.” Dedi. 

 

ÖZDOĞANLAR KOMİSYONEVİ - MURAT DOĞAN'A 

ZİYARET 

Üye Ziyaretleri; “ Sebze-meyve sektörü tamamen arz ve talep dengesine bağlı.” 

Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa TEKE ve Yönetim Kurulu Üyesi Yücel 

Gürbüz, Borsa üyelerine gerçekleştirilen ziyaretler kapsamında Borsa üyesi Özdoğanlar 

Komisyonevi - Murat DOĞAN - ile sebze-meyve sektöründe arz,talep sorunlarını istişare ettiler.  



 

 

Ziyarette, Niğde Bağlama Belediye Başkanı Muammer AFŞAR ile de bölgesel konular istişare 

edildi. 

Ziyaretten duyduğu memnuniyeti ifade eden Murat DOĞAN, Sebze-meyve sektörü tamamen 

arz ve talep 

dengesine bağlı 

olduğunu 

belirttiği 

konuşmasında, 

“Tarım 

sektöründe 

maliyetler 

geçen yıla göre 

ciddi şekilde 

arttı. Çiftçiler, 

ilaç, gübre ve 

sulama gibi temel girdileri kendi bütçelerinden karşılamak zorunda kaldı. Ayrıca işçilik 

maliyetleri de eklenince durum daha da zorlaştı. Sebze-meyve sektörü tamamen arz ve talep 

dengesine bağlı. Diğer sektörlerde de bu durum geçerli ama bizim sektörümüz, nihai 

tüketimde dayanaksız tüketim mallarının en üst kategorisinde yer aldığı için fiyatlar 

dalgalanabiliyor. Üreticinin ayakta kalabilmesi ve yeterli gelir elde etmesi gerekiyor, bunu da 

kırsal alanda yapmalıyız. Şu anki fiyatlar hemen hemen yere serilmiş durumda.” şeklinde 

konuştu. 

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa TEKE, halkın temel gıda ihtiyaçları için öncelikle bir planlama 

yapılması gerektiğini vurguladığı konuşmasında “Bu sayede üretim fazlasının önüne geçilebilir. 

Aksi halde çiftçilerin tarımdan uzaklaşma riski artacaktır.” Dedi. 

Niğde Bağlama Belediye Başkanı Muammer AFŞAR’ın da Borsa Üyesi Murat Doğan’a ziyarette 

bulunması ile kentler arası tarım ticareti de istişare edildi. 

 

HASAN GERAN VE RAMAZAN AKIŞ'A 
ZİYARET 

 

Üye Ziyaretleri; “Tarım sektöründe maliyetler geçen yıla göre ciddi şekilde arttı” 

Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa TEKE ve Yönetim Kurulu Üyesi Yücel 

Gürbüz, Borsa üyelerine gerçekleştirilen ziyaretler kapsamında Tarsus Hal’i Borsa üyesi İdeal33 

Tarım Ürünleri Gıda Nakliyat İnşaat Orman Ürünleri Sanayi Ticaret Ve Pazarlama Limited Şirketi 

sahibi Hasan GERAN ve Akışlar Toptan Sebze Meyve Ticareti- Ramazan AKIŞ ile tarım 

sektöründe atan maliyetler ve sektörün yaşadığı sorunlar hakkında istişarede bulunuldu.  

 



 

 

Ziyaretten duyduğu memnuniyeti ifade eden Hasan Geran ve Ramazan Akış, tarım sektöründe 

maliyetleri geçen yıla göre ciddi şekilde arttığını belirtti. 

“Sofraya gelen gıdalarda çiftçilerin alın teri var”  

 

asan Geran , “Artan girdi maliyetleri , işçilik ücretleri bizede üreticiyede zarar verdi. Bu 

yıl 5 bin dönüme yakın domates kavun karpuz ekiminden vazgeçtim. Girdi maliyetini 

karşılasam, işçi bulamıyorum. Büyük sanayici domates almıyor, stoklarım 5 yıla kadar 

dolu diyor. Tabi burada uygulanan ihracat yasağı da var, domates ve pürelerinin ihracatına 

getirilen % 30 ihracat yasağı bizi de üreticiyi de zora soktu, zarar verdi. 

Ekim alanlarında seneye en az % 40 azalma olması muhtemel. Bu durumda fiyatları tahmin bile 

edemiyorum. İşte kışa giriyoruz. Sebze fiyatları daha da artacak. Eğer bu şekilde giderse sebze 

seneye kilo değil taneyle alınacağı sinyalleri veriliyor. “ dedi. 

Ramazan Akış ise, “Çiftçiler nice umutla ektiği biber, fasulye, kabak mahsullerinin satılmasında 

çok sıkıntı çekiyor. Emeğinin karşılığını alamayan çiftçilerimiz önümüzdeki sezon ilaç ve gübre 

borçlarını nasıl ödeyeceğini kara kara düşünüyor. Sofraya gelen gıdalarda çiftçilerin alın teri 

var” dedi. 

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa TEKE “Yaş meyve sebze üretim maliyetlerinin yüksek olduğu 

ve ihtiyaçlarımızın sürdürülebilir bir şekilde karşılanması için özellikle küçük ölçekli yaş meyve 

ve sebze işletmelerinin desteklenmesi önem arz etmektedir. Küçük ölçekli işletmelerin 

işletmeci ailesi ile birlikte işgücü ihtiyacını karşıladığı ve üretimin sürdürülebilirliğinde aile 

işgücünün önemi de unutulmamalıdır. “dedi. 

 

H 



 

 

KAYMAKAM AKYÜZ'E ZİYARET 

Tarsus Kaymakamı Mehmet Ali Akyüz, Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke ve 

Yönetim Kurulunu kabul etti. 

Tarsus Borsa Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Teke ve beraberindeki Yönetim Kurulu üyeleri Tarsus 

Kaymakam Mehmet Ali Akyüz'e ziyaretinde,  

 

Gelişen ve değişen Tarsus'un ekonomisi ve ticareti ile karşılaşılan sorunlar ve çözüm önerileri istişare 

edildi.  

Kaymakam Akyüz, Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu'nun ziyaretinden duyduğu memnuniyeti dile 

getirdi. 

 

 

BORSA YÖNETİMİ 2025 YILI MERKEZİ YÖNETİM 
BÜTÇE KANUN TEKLİFİNİ DEĞERLENDİRDİ 

 

Tarsus Ticaret Borsası olağan haftalık yönetim kurulu toplantısı gerçekleşti. 

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke, Başkan Yardımcısı Kemal Süheyl Batmaz, yönetim 

Kurulu üyeleri Yücel Gürbüz, Ayhan Bayram ve İlhan Titiz’in istişarede bulunduğu ‘2025 Yılı 

Bütçesi Tarıma Ayrılan Pay’ toplantının ana gündemini oluşturdu.  

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke, büyüme ve kalkınmada öncelik sahibi yatırımlar için en 

önemli unsurun, finansman olduğunun altını çizdi.  



 

 

Teke, büyüme ve kalkınmak 

için en önemli unsurun 

finansman olduğunu 

belirterek, "Yüksek 

enflasyonla birlikte, faizlerin 

de yükselmesi, özellikle KOBİ 

olarak nitelendirdiğimiz, 

küçük ve orta boy 

işletmelerin finansmana 

erişimini sekteye uğrattı. 

Küresel düzeydeki tüm zorluklara rağmen Türkiye, sahip olduğu güçlü üretim kapasitesi ve 

genç nüfusuyla ekonomik büyüme ve gelişme açısından büyük fırsatlara sahip.Düşük oranlı, 

orta ve uzun vadeli finansman imkânlarının temininde en önemli koşul enflasyon oranlarının 

düşmesi ve buna bağlı olarak reel sektörün daha düşük oranlarla finansman temin edebilmesi 

sağlanmalıdır. 

2025 yılı bütçe giderleri 14 trilyon 731 milyar lira, bütçe gelirleri ise 12 trilyon 800 milyar lira 

olarak öngörülürken, tarıma 706 milyar lira kaynak ayrılması yeterli mi ? sorusunu aklımıza 

getirmektedir. 2025 yılı bütçesinde tarıma ayrılan kaynakta 2024 yılı bütçesine göre 320 milyar 

liralık artış gerçekleşti. Bütçe teklifine göre, 2025 yılı için tarıma yaklaşık 706 milyar lira kaynak 

ayrılması öngörüldü. Bütçede öngörülen tarımsal yatırımlar, çiftçinin ürününün daha değerli 

hale gelmesi için kullanılmalı. Ürünün paketlenmesi, depolanması, ihracata gönderilmesi gibi 

kırsal kalkınma yatırımları yapılmalı. Türkiye'nin üretim gücünün artırılması, sadece ihracat 

pazarlarına değil, tarımın daha iyi desteklenmesine de bağlıdır. Bu noktada tarım, stratejik bir 

sektör,üretim gücümüzü korumak için tarımsal üretimimiz ve tarıma desteğimiz önceliğimiz 

olmalıdır diye düşünüyoruz.” şeklinde sözlerini tamamladı. 

 

TİCARET BORSASI YÖNETİMİ’NDEN, 

TUSAŞ TERÖR SALDIRISINA KINAMA 

TİCARET BORSASI YÖNETİMİ’NDEN, TUSAŞ TERÖR SALDIRISINA KINAMA 

Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu, Ankara'da Türk Havacılık ve Uzay Sanayii AŞ. (TUSAŞ) 

tesislerine düzenlenen terör saldırısını kınadı.  

Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke, haftalık yönetim kurulu toplantısı 

sonrasında Tarsus Yeni Haber portalına yaptığı açıklamasında, “Ankara Kahramankazan'da 

milli savunma sanayi tesisi TUSAŞ'a düzenlenen terör saldırısı karşısında derin bir şok ve 

üzüntü duyuyoruz. Bu hain saldırıda hayatını kaybeden şehitlerimizin aileleri başta olmak 

üzere tüm ülkemize taziyelerimizi sunarken, yaralılarımıza da acil şifalar diliyoruz” dedi. 



 

 

 
Terör olaylarından büyük elem, üzüntü ve geleceğe yönelik kaygı duyduklarının da altını çizen 

Borsa Başkanı Mustafa Teke, “Her türlü terörün ve teröristin çocuklarımızın geleceğini 

karartmasına izin vermeyeceğiz. Biz bu oyuna gelmeyeceğiz. Ülkemizin birliğine, refahına ve 

geleceğine sahip çıkacağız” ifadesini kullandı. 

 

TARSUS HAL’İ ESNAFLARINDAN EREN ŞAHBAZ’ A 

ZİYARET 

 



 

 

Üye Ziyaretleri; “Tarsus kabak üretiminde birinci sırada ve "Tarsus Kabağı" olarak aranan bir 

ürün. Ama ihracatında analiz sorunu yaşanan bir ürün oldu.” 

Borsa üyelerine gerçekleştirilen ziyaretler kapsamında Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa TEKE 

Tarsus Hal’i esnaflarından Eren ŞAHBAZ’ ı ziyaret etti. 

Ziyaretten duyduğu memnuniyeti ifade eden Eren ŞAHBAZ “Yıllardır sektörün içindeyim. 

Ağırlıklı olarak iç piyasa kabak çalışıyorum. En çok çalıştığım kabak ta ise ihracatçının yaşadığı 

sorunlar bizi de etkiliyor. Üst üste alınan ve durmadan değişen kararlarla biber ve narın yanı 

sıra domates, erik, üzüm ve kabak gibi ürünlere de kısmen ya da bütünsel olarak getirilen analiz 

(MRL) değerlerinin değişikliği bu ürünlerin ihracatında sorun yaşanmasına sebep oluyor.” 

İfadelerine yer verdi 

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa TEKE, “İç piyasada yaşanan üreticinin ve de sizlerin 

sıkıntılarını yakından takip ediyoruz. Yaşanan bu sıkıntıları derleyip gerekli mercilerle anlık 

paylaşıyoruz. Bu arada Borsamız yıllardır dış ticaret yapmak isteyen üyelerimize destek 

vermekte. Sizi de ihracat yaparken görmek en büyük dileğimiz olur. Bu konuda her türlü 

desteğe hazırız” dedi. 

 

TARSUS HALİ ESNAFLARINDAN TEKİN 

FİDANOĞLU'NA ZİYARET 

 

Üye Ziyaretleri; “Tarlada toplanan sebzelerin bu maliyetlerde yeni sezonda üretmek çok zor 

olacak" 

Borsa üyelerine gerçekleştirilen ziyaretler kapsamında Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa TEKE, 

Tarsus Hali esnaflarından Tekin FİDANOĞLU'nu ziyaret etti. 



 

 

Tekin FİDANOĞLU, ziyaretten duyduğu memnuniyeti ifade ettiği konuşmasında, Tarlada 

toplanan sebzelerin bu maliyetlerde yeni sezonda üretmek çok zor olacak” dedi. 

Fidanoğlu, “Çiftçi sebzesini ya kendisine ait ya da kiraladığı tarlada serada üretir. Üretim 

yapabilmesi için sera malzemelerine, fide, gübre, ilaç gibi girdilere ve finansmana ihtiyaç var. 

Çiftçi üretim için gerekli olan girdileri ekonomik durumu iyiyse kendisi alabilir. Fakat, çiftçiler 

serada üretim için girdileri, sebze ve meyve satışına aracılık eden hal komisyoncusundan alır. 

Ürettiği domatesi de komisyoncuya vererek satılmasını sağlar. Öyle bir sistem kurulmuş ki, 

sözünü ettiğimiz bu sebepler yüzünden özellikle küçük üreticiler, komisyoncular olmasa, 

üretim yapamayacak durumdalar. Bu maliyetler artık bizlerinde belini büküyor” dedi. 

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa TEKE, “Şimdiden tarım sektörüne pozitif ayrımcılık uygulayan 

politikaların ihdas edilmesi, yaş meyve sebze üretimini daha da teşvik edecek politika ve 

destekleme modellerinin uygulanması gerektiğini her defasında söylüyoruz.Bugün sizler de bu 

maliyetler karşısında zor anlar zor günler yaşıyorsunuz “ dedi. 

TARSUS HAL’İ ESNAFLARINDAN 

MÜSLÜM YILDIZBAKAN'A ZİYARET 
 

 

Üye Ziyaretleri; “İşçilik maliyetleri ürün fiyatlarını tetikliyor. " 

Borsa üyelerine gerçekleştirilen ziyaretler kapsamında Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa TEKE 

Tarsus Hal’i esnaflarından Müslüm YILDIZBAKAN'ı ziyaret etti. 

Ziyaretten duyduğu memnuniyeti ifade eden Müslüm YILDIZBAKAN “ Yaş meyve ve sebze 

üretiminde tüketiminde pazarlanmasında ihracatında enflasyon oranlarına bağlı olarak girdi 

fiyatları ile işçilik ücretlerinde yüksek oranlı artış yaşanıyor. Ülkemiz için stratejik sektör olan 

tarım, alt sektörlerle birlikte en çok istihdamı sağlayan fabrikadır. Üreticiyle birlikte aracıları 

da rekabet imkanı kazandıracak uygulamalar ihdas edilmesi gerekiyor." İfadelerine yer verdi. 



 

 

Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa TEKE, “Yüksek gıda fiyatları uzun bir süreden beri ülkenin 

gündeminden düşmüyor. Bu soruya verilen yaygın cevap, üreticilerle tüketiciler arasındaki 

zincirin diğer halkalarının yani aracıların fiyatları arttırdığı yönünde. Ama gerçekten öyle mi? 

Tarladan sofraya kadar olan süreçte epey aşama var: Üretim, hasat, işleme, boylama, 

paketleme, ambalaj, üretim bölgesinden tüketim bölgesine ürünün taşınması yani lojistik, 

piyasaya arzı, market, manav ve pazarlarda satışa sunulması. Bütün bunların içinde ise en 

büyük yekünü artık işçilik tutuyor” dedi. 

 

YÖNETİM KURULU BAŞKAN MUSTAFA TEKE’DEN, 
29 EKİM CUMHURİYET BAYRAMI KUTLAMASI 

 

Yönetim Kurulu Başkan Mustafa TEKE’den, 

29 Ekim Cumhuriyet Bayramı Kutlaması 

Tarsus Ticaret Borsası Başkanı Mustafa 

TEKE, Milli egemenliğe dayanan, gücünü 

halktan alan, iktidarın millete ait olduğu bir 

rejim olan Cumhuriyetin, Atatürk’ün 

önderliğinde insanüstü bir gayret ve 

fedakârlıkla, bağımsızlık mücadelesi ile elde 

edilen eşsiz bir zaferle kurulduğunu söyledi. 

illetin egemenliğini, yine 

milletin azim ve kararı 

kurtaracaktır’ anlayışıyla 

yürütülen büyük kurtuluş mücadelesinin en 

önemli sonucu, Cumhuriyettir diyen Borsa 

Yönetim Kurlu Başkanı Mustafa TEKE 

“Ülkemizin geleceği çocuklarımızın istikbali 

için Türkiye’yi, ekonomi, sanayi, eğitim 

düzeyi, demokrasi anlayışı, insan hak ve 

özgürlükleriyle dünyanın en gelişmiş ve 

yaşanabilir ülkelerden biri haline getirmek 

en büyük görevimizdir. “ dedi. 

Bugün yaşanan sorunları ve krizleri 

aşabilmenin yolunun birlik, beraberlik ve 

çok çalışmaktan geçtiğinin altını çizen Borsa 

Başkanı Mustafa TEKE “Dünya'da gelişmiş 

ülkeler seviyesine ulaşmak, hatta onları 

geçmek için, ülkemize ve kendimize 

güvenmeli, her zamankinden daha fazla 

çalışmalı ve gayret göstermeliyiz. Kendi 

bütünlüğünü korumuş, birlikte hareket 

eden, güçlü bir ekonomiye sahip bir 

Türkiye'nin, bölgesindeki ve dünyadaki 

“M 



 

 

ülkelere, güven vereceği ve liderlik 

yapacağı unutulmamalıdır. Bugün 

Cumhuriyetin sağladığı kazanımlar 

sayesinde ülkemiz, birçok ülkenin model 

aldığı, mazlum milletlerin kurtuluş yolunda 

umut ve ilham kaynağı olmuştur. 

Atalarımızın bizlere emanet ettiği aziz 

vatanımızı ve sahip olduğu değerlerini 

korumak, yaşatmak, yüceltmek ve gelecek 

nesillere taşımak hepimizin en asli 

görevidir. Bu vesileyle, bize bugünlerimizi 

armağan eden başta Cumhuriyetimizin 

kurucusu Mustafa Kemal Atatürk olmak 

üzere tüm şehit ve gazilerimizi rahmet ve 

minnetle anıyor, 29 Ekim Cumhuriyet 

Bayramımızı en içten duygularımızla 

kutluyoruz” ifadesini kullandı. 

 

BORSA MECLİS BAŞKANI MURAT KAYA, 101. 

YILINDA , 29 EKİM CUMHURİYET BAYRAMINI 

KUTLADI 

Borsa Meclis Başkanı Murat KAYA, 101. Yılında , 29 Ekim Cumhuriyet Bayramını Kutladı. 

Tarsus Ticaret Borsası Meclis Başkanı Murat KAYA, Cumhuriyetimizin kazanımlarına sahip 

çıkmak hem tarihimize hem de geleceğimizi var edecek yeni nesillere karşı en önemli 

sorumluluğumuz olduğunu söyledi. 

Meclis Başkanı Murat KAYA , 29 Ekim Cumhuriyet Bayramının 101. yıldönümü dolayısıyla 

yaptığı açıklamasında; 

Türkiye Cumhuriyeti bu topraklarda kader birliği yapmış milyonların en güzel ortaklığıdır. 

“Bir milletin iradesine duyulan saygı, en büyük erdemdir. Milletimizin ortak iradesiyle ve 

imanla hep beraber, el ele 

gerçekleştirdiği kurtuluş 

mücadelesinin son noktası olan 

Cumhuriyet, bugün bizlere her 

zamankinden daha fazla güç ve 

azim vermektedir.  

Milletçe el birliği ve gönül birliğiyle 

çalışmayı sürdürürsek çok daha 

güçlü ve çok daha müreffeh bir ülke haline gelmemizin önünde hiçbir engel yoktur. Bizlere 

düşen de yeni yatırımlarla, üretimle, ihracatla, ticaretle, ekonomik büyümeyi sağlamaktır. 

Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün,Türk Milletine bıraktığı en kıymetli miras olan Cumhuriyet, 

‘Milletin egemenliğini, yine milletin azim ve kararı kurtaracaktır’ anlayışıyla yürütülen büyük 

kurtuluş mücadelesinin en önemli sonucudur. Ülkemizin geleceği çocuklarımızın istikbali için 

Türkiye’yi, ekonomi, sanayi, eğitim düzeyi, demokrasi anlayışı, insan hak ve özgürlükleriyle 

dünyanın en gelişmiş ve yaşanabilir ülkelerden biri haline getirmek ve bu amaç doğrultusunda 

hiç yılmadan çalışmak, üretmek en büyük görevimizdir” dedi. 



 

 

Ülkesine, milletine ve geleceğine inanan tüm vatandaşlarımızın eşitlik ve özgürlük temeli 

üzerine kurulmuş en kıymetli varlığımız, gelecek nesillere en değerli emanetimiz, 

Cumhuriyet’tir. 

Bu tarihi günde Cumhuriyetimizin kurucusu Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ü, bu toprakları 

kanlarıyla sulayarak bizlere vatan yapan aziz şehitlerimizi ve kahraman gazilerimizi saygı ve 

minnetle anıyor; yüce Milletimizin 29 Ekim Cumhuriyet Bayramı’nı kutluyorum” ifadelerini 

kullandı. 

YÖNETİM KURULU BAŞKANI MUSTAFA 

TEKE,"ÖNCELİKLE SİZLERE ŞUNUN 

BELİRTMEK İSTERİM Kİ, SAHADA AKTİF 

OLACAKSINIZ" 

 

Tarsus Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke’ye Çukurova Üniversitesi Ziraat 

Fakültesi öğrencilerini misafir etti. 

Tarım sektöründeki kurum ve kuruluşları ziyaret ettiklerini belirten Çukurova Üniversitesi 

Ziraat Fakültesi Tarla Bitkileri öğrencileri, Ticaret Borsası Ne iş Yapar sorusuna bu ziyarette 

cevap buldular. 

Borsa Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke, Üniversite öğrencilerinin ziyaretinden dolayı 

kendilerine teşekkür ederek, Tarsus Ticaret Borsası’nın yapısı, kent ve ülkemiz ekonomisine 

faydaları ve yürütülen projeler ile ilgili çalışmalarını anlattı. 



 

 

Tarsus’un, ülkemiz tarımında marka olan bir bölge olduğunu belirten Başkan Teke, “Kaliteli 

ürünlerle bu özelliğini giderek güçlendirmektedir. Tarsus’un sahip olduğu büyük potansiyel 

nedeniyle hem bitkisel hem de hayvansal üretim konularında Ticaret Borsamız üyelerimize 

katkı sunmaya devam etmektedir” dedi. 

Üniversite öğrencilerine tavsiyelerde de bulunan Teke “Öncelikle sizlere şunun belirtmek 

isterim ki, sahada aktif olacaksınız. Çünkü hayatı ancak sahada çalışarak öğrenebilirsiniz. 

Burada sizlere büyük işler düşüyor. Sizlerin çalışması, gayreti ve azmi çok önemli. Tarsus, tarım 

konusunda şanslı bir bölgede. Siz Ziraat Mühendislerimizin staj yaparak tecrübe kazanacağınız 

tarıma ilişkin çok çeşitli firmalar var. Tarsus Ticaret Borsası olarak bizler de her zaman 

gençlerimize ve eğitime destek sağlamaya çalışıyoruz. Sizlere de ihtiyacınız olması halinde her 

zaman elimizden gelen desteği sağlayacağız” ifadesini kullandı. 

TARSUS TİCARET BORSASI OLAĞAN HAFTALIK 

YÖNETİM KURULU TOPLANTISI GERÇEKLEŞTİ. 
Tarsus Ticaret Borsası olağan haftalık yönetim kurulu toplantısı gerçekleşti. 

Tarsus Ticaret Borsası olağan haftalık yönetim kurulu toplantısını Yönetim Kurulu Başkanı 

Mustafa teke başkanlığında gerçekleştirdi. 

Başkan Yardımcısı Kemal Süheyl Batmaz, Yönetim Kurulu üyeleri Yücel Gürbüz, Ayhan Bayram 

ve İlhan Titiz’in istişarede bulunduğu toplantıda ‘tarım sektöründeki iş gücünün azalması’ ana 

gündemini oluşturdu.  

 

Borsa Başkanı Teke, tarım sektöründe son dönemde hızlı bir biçimde iş gücünün azaldığını ve 

çalışan bulmakta karşı karşıya olduklarını belirterek, iş gücü sorununun bölgede emeğe dayalı 

tarımsal üretim alanlarında kayıplara neden olduğunu söyledi. 



 

 

“Gençler tarıma yönelmek yerine tarım dışı alanları tercih etmektedir” diyen Teke “Sektörün 

içinde bulunduğu bu sorunu aşabilmesi için tarımda, çalışmayı, üretmeyi, girişimci olmayı ve 

kırda yaşamı cazip hale getirecek kamu politikalarına ihtiyacımız var. Aksi halde toplumsal ve 

tarıma dayalı sürdürülebilirliğimiz ciddi zarar görecektir. Tarımda mesleki eğitim sonrası iş 

garantisinden girişim teşviklerine, özel finansman ve ücret desteklerinden askerlik süresi 

muafiyetine ve sektöre özel bir sosyal güvenlik modeli geliştirilmesi gibi ortak akılla 

oluşturulacak planlama ve stratejiler yaratmamız elzemdir” dedi. 

Başkan Yardımcısı Kemal Süheyl Batmaz ise, “Üzülerek ifade ediyorum ki, korktuğumuz 

günlerin gelmekte olduğunu görüyoruz. Son yıllarda iklim değişikliği, zamansız ve yetersiz 

yağışlar tarla bitkilerinden bahçe bitkilerine kadar verim ve kalitede ciddi düşüş yaşanıyor” 

ifadesini kullandı. 

orsa Yönetim Kurulu Üyesi İlhan Titiz ise, “Hasat edilen mahsulün büyük kısmı da yemlik 

olarak değerlendiriliyor. Ayrıca önümüzdeki üretim dönemi için kuraklık nedeniyle 

kırsalda buğday ekimlerinde gecikmeler yaşanacağını düşünüyoruz. Girdi 

maliyetlerindeki artış üretim iştahını azaltmaktadır” dedi. 

Toplantının sonunda Yönetim Kurulu Başkanı Mustafa Teke “Bu yıl ihtisas komisyonlarımız ile 

çok defa bir araya geldik. Komisyon üyelerimiz ve ziyaret te bulunduğumuz üyelerimizin 

paylaşımları ile sektörün nabzını tutuyor ve birliğimiz aracılığıyla ilgili kurumlara ileterek çözüm 

için çalışıyoruz. Borsamızın mutfağı konumundalar. Üyelerimiz Bu fırsatla komisyon üyesi 

arkadaşlarıma ve Üyelerimize de bir kez daha teşekkür ediyorum” şeklinde sözlerini 

tamamladı. 

TARSUS TİCARET BORSASI MECLİSİ, EKİM AYI MECLİS 

TOPLANTISINI MECLİS BAŞKANI MURAT KAYA 

BAŞKANLIĞINDA GERÇEKLEŞTİRDİ. 
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Tarsus Ticaret Borsası Meclisi, Ekim ayı 

Meclis toplantısını Meclis Başkanı Murat 

Kaya başkanlığında gerçekleştirdi. 

Ticaret Borsası Meclis Başkanı Murat Kaya, 

Türkiye’yi layık olduğu seviyeye 

yükseltebilmek için tarıma ve tarımsal 

ekonomiye önem ve destek vermek 

mecburiyetinde olduklarını söyledi. 

Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı 

Mustafa Teke’nin, geçen 1 aylık süre 

zarfından gerçekleştirdiği çalışmalarla ilgili 

bilgilendirmede bulunduğu Ekim ayı Meclis 

toplantısında tarımsal üretim, tarıma 

ayrılan bütçe ile güncel olaylar da istişare 

edildi. 

Meclis Başkanı Kaya, açılışta yaptığı 

konuşmasında ise, Cumhuriyet’in 101. 

kuruluş yılını kutlayarak, Gazi Mustafa 

Kemal Atatürk’ün “Tam bağımsızlık ancak 

ekonomik bağımsızlıkla mümkündür” 

sözünü yer verdi. 

Başkan Kaya, konuşmasının devamında 

“Cumhuriyetimizin kurucusu Gazi Mustafa 

Kemal Atatürk’ün ‘Tam bağımsızlık ancak 

ekonomik bağımsızlıkla mümkündür’ ve 

‘Vatanını en çok seven görevini en iyi 

yapandır!’ sözlerini kendimize ilke ve 

düstur edinirken, ülkemizin özgür, bağımsız 

ve güçlü olması için tüm benliğimizle 

çalışmayı şiar edinmeliyiz. Bilmenizi isterim 

ki; Mustafa Kemal Atatürk’ün silah 

arkadaşları ile birlikte bize bıraktığı en 

değerli miras Cumhuriyet’tir” dedi. 

TÜİK’in 2024 yılı ‘Bitkisel Üretim 

2.Tahmini’ne de yer veren Meclis Başkanı 

Murat Kaya, 

“Türkiye İstatistik Kurumu‘nun 2024 yılı 

“Bitkisel Üretim 2.Tahmini”ne göre, tarla 

ürünleri olan tahıllar ve diğer bitkisel 

ürünlerde (yem bitkileri hariç) üretimin 

yüzde 5,2 azalacağı; sebzelerde yüzde 6, 

meyveler, içecek ve baharat bitkilerinde 

yüzde 3,5 oranında artacağı tahmin 

edilmiş. Geçen yıl üretim rekoru kırılan 

turunçgillerde bu yıl çok ciddi düşüş var. 

Turunçgil meyvelerinden mandalinada 

yüzde 32,1, portakalda yüzde 30,8, limonda 

yüzde 26,3 oranında üretim azalışı 

öngörülmüş. Tarımsal üretimde bilhassa 

son iki yıldır yaşanan sıkıntılar bu şekilde 

devam ederse; üretimden vazgeçen çok 

fazla üretici görürüz” ifadesini kullandı. 

İklim değişikliğine de vurgu yapan Kaya 

“Son yıllarda çok daha fazla hissettiğimiz 

iklim değişikliği ve küresel ısınmanın 

olumsuzlukları diğer yandan üreticinin 

emeğinin karşılığını alamaması çiftçilerimizi 

üretimin içinden koparmaktadır. Çok büyük 

emek ve zahmetle zor şartlarda üretme 

gayreti içerisinde olan üreticimizin 

topraktan, tarımdan uzaklaşmaması için 

tarımsal üretim planlamasının tarımsal 

desteklerinde çok iyi ve yetebilir olarak 

düzenlenmesi gerekiyor. Türkiye'mizi layık 

olduğu seviyeye yükseltebilmek için mutlak 

surette tarımımıza, tarımsal ekonomimize 

birinci derecede önem ve destek vermek 

mecburiyetindeyiz” şeklinde sözlerini 

tamamladı. 

 

 

 

 

 



 

 

 

 


